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ACTA DE LA TAULA SECTORIAL DE TRANSICIÓ 
ECOLÒGICA 
Sessió ordinària 
 

Número de la sessió: 2024/03 

Data: 17 d’abril de 2024 

Hora: De 19:00 hores a 20:00 hores 

Lloc: Ca n’Arús 

 

Assistents: 

- Felipe Campos, president de la Taula 

- Blanca Atienza, secretària de la Taula 

- Anabel Cruz Nuñez, representant Ajuntament de l’Hospitalet Oficina del 

Pla Integral de Regeneració Urbana Les Planes-Blocs Florida 

- Ivan Carod Muñoz, Associació professional d’empresaris instal·ladors- 

APEI 

- Jordi Piera Cascales, representant UGT-L’H 

- Santiago González Piñeiro 

- Toni Albadalejo González 

- Yolanda Riera Fernández, representant Oficina del Pla Integral de 

Regeneració Urbana Les Planes-Blocs Florida 

 

No assisteixen: 

- Alejandro Caamaño López 

- Alejandro Moreno Oliva, representant Espíritu de Santa Cruz de la Sierra 

- Arantxa Lozano Fernandez, representant Associació Educativa Itaca 

- Carlos Juan Hernández 

- Carmen Flor Gejaño Purilla, representant Club Deportivo señor Lauren en 

Barcelona, Ica-Perú 

- Cristian Molina i Navarro 

- Daniel Garcia Estévez 

- David Contreras Baena 
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- Eduard Campos 

- Eduardo Molist Fondevilla 

- Francesc Xavier Martí Barecha 

- Francisco Javier Villaescusa Caballero 

- Javier Álvarez García 

- José Manuel González Piedras, representant Club ciclista barri Sanfeliu 

- Juan Luis Hidalgo Contreras 

- Julia Paula Portal Fernández, representant Associació de veïns i veïnes 

La Florida 

- Lèlia Becana Velasco, representant Associació de veïns i veïnes de La 

Florida 

- Leyre Aguilar Bertran 

- María Luisa Bergantiños García 

- Martha Cedeño-Pérez 

- Miriam Arenas 

- Òscar Torres i Cals 

- Patricia Gómez Viñas 

- Pilar Cánovas Romo 

- Raúl Rodríguez Díaz, representant L’Henbici 

- Roberto Villafáfila Robles 

- Sonia Planas Gimeno 

- Sylvia Calvo Fernández, representant PIMEC Hospitalet 

- Tomàs Farré Oliveres 

- Victor Pijoan Perdiguer 

- Víctor Ventura 

 

Assistència tècnica: 

- Antonia Martínez, Tècnica Municipal de Medi Ambient 

- Obdulia Domínguez, assistència tècnica de l'empresa EDAS 

 

Convidats: 

Constatada l’existència del quòrum previst al Règim de funcionament de les 

taules sectorials, obre la sessió la Sra. Blanca Atienza, que dona la benvinguda 

als assistents i excusa l’arribada més tard del president el Sr. Felipe Campos. A 
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continuació s’entra en l’examen i debat dels assumptes relacionats a l’Ordre del 

Dia.  

 

1. Aprovació de les actes anteriors 

La Sra. Blanca Atienza, pregunta si hi ha alguna al·legació  a les actes anteriors. 

Davant la manca d’al·legacions per part de les persones participants es 

procedeix a l’aprovació de les actes anteriors. 

 

2. Breu explicació dels àmbits treballats en el mandat anterior i que 

es va elevar al Consell de Ciutat.  

La Sra. Blanca Atienza fa un breu resum del que es va fer a la Taula anterior. 

Manifesta que s’enviaran les presentacions que es van utilitzar i les dels ponents 

que van assistir. Recorda que fa uns anys es va consensuar una Declaració 

d’Emergència Climàtica a Bellvitge i la TS d’emergència climàtica va partir 

d’aquell consens. Es va votar la primera sessió un pla de treball per decidir per 

quin tema de la Declaració d’emergència climàtica es començava a treballar. Una 

de les prioritzacions a treballar va ser el riu, en el marc del qual es va fer una 

sortida al riu, per conèixer la problemàtica. Es va constatar que es podia millorar 

de la senyalètica i l’entorn. Es van recollir unes conclusions. A Torre Barrina, es 

van realitzar unes sessions relatives a l’eficiència energètica: 

- “Eficiència energètica en el dia a dia” realitzada per el Sr. Roberto 

Villafàfila, enginyer i professor de la UPC; 

- “Energia renovable a casa. Autoconsum. El vehicle elèctric”, realitzada pel 

Sr. Miquel Puig, enginyer i membre de la Junta directa d’APEI.  

- Les “Comunitats Energètiques i l’experiència a Viladecans amb Vilawatt”.  

- La darrera va ser “l’Operador energètic municipal. M’hi puc apuntar” a 

càrrec de la Sra. Imma Mayol, tècnica de mediambient de la AMB.  

 

D’aquestes xerrades es van treure algunes conclusions. Les xerrades posteriors 

es va decidir que s’aprofundiria en cada punt de l’emergència climàtica per tenir 

un esborrany de Pla d’Acció, que finalment no es va poder acabar. Es van 

treballar també qüestions com: el verd urbà, l’economia circular, energia, 

mobilitat, aigua, etc. Es comenta que es podria activar alguns temes durant la 

vigència de l’actual Taula Sectorial.  

Es va elaborar un informe per donar comptes al Consell de Ciutat. 

 

3. Proposta de Pla de Treball i calendarització 

 

La Sra. Obdulia Domínguez exposa el resultat de la priorització de les propostes:  

 

1. Establir una estratègia de naturalització de la ciutat. 

Promocionar les cobertes i façanes verdes, carrers i jardins verticals. 

Ampliació dels parcs i zones verdes, prioritzant els barris més 
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densament poblats i els patis de les escoles, amb 8 punts. 

 

2. Establir una estratègia de reutilització de l’aigua, que permeti el 

reaprofitament i tancament del cicle de l’aigua amb un ús més 

sostenible a edificis, espais públics, etc., amb 6 punts.  

 

3. Potenciar el manteniment de la xarxa d’aigua, per evitar les fuites 

i millorar l’aprofitament de les aigües residuals, amb 5 punts. 

 

4. Altres maneres de gestió municipal de l’aigua. 

Remunicipalització, gestió indirecte i altres alternatives, amb 5 

punts.  

 

5. Creació de refugis climàtics, amb 5 punts. 

 

6. Potenciar una gestió més sostenible dels residus. Amb la 

reducció, reutilització i reciclatge dels residus. Realitzar campanyes 

de conscienciació i bonificar les bones pràctiques de la ciutadania, 

amb 5 punts. 

 

7. Potenciar la instal·lació de panells fotovoltaics als edificis 

municipals i espais públics, amb 2 punts.  

 

8. Conèixer diferents opcions de comercialitzadores públiques 

d’energia elèctrica, amb 0 punts.  

 

La Sra. Blanca Atienza proposa  començar a treballar sobre la proposta d’establir 

una estratègia de naturalització de la ciutat i la proposta de l’estratègia de 

reutilització de l’aigua. Per la propera sessió es proposa fer 15’ d’exposició 

estructurada de quina és la línia de treball de naturalització de la ciutat que està 

duent a terme l’Ajuntament, perquè les persones membres puguin fer 

aportacions que considerin no s’estan realitzant, i debatre en base al que s’està 

fent.  

 

Als dos mesos següents fer el mateix amb la proposta de reutilització de l’aigua. 

Explicar el que s’està fent des de l’Ajuntament i debatre i aportar propostes a 

partir del que ja s’està desenvolupant.  

Així, el calendari seria: 

- En la sessió del juny es treballaria el verd 

- Al setembre es treballaria l’aigua. 

- A l’octubre es prepararà entre tots els membres de la TS què es portarà 

al Consell de Ciutat d’aquests dos temes.  

Després de realitzar les propostes es pot convidar a una persona experta que 

orienti sobre les dificultats i avantatges de les mesures 
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Participant (P) pregunta quan es veurà un resultat, ja que s’està treballant a un 

any i mig vista. La Sra. Blanca Atienza exposa que es pot treballar també un 

calendari de resultats. Les accions no es fan totes de cop, sinó que hi ha un 

calendari, i que aquest seria l’aportació de la TS. Les aportacions ciutadanes 

s’han de compaginar amb el que l’Ajuntament està fent, tenint en compte la 

viabilitat. L’Ajuntament també ha de preveure el cost de les accions i quina serà 

la previsió de temps en què disposarà dels recursos econòmics per desenvolupar 

les propostes, amb les licitacions que caldrà fer, etc.   

 

(P) es comenta que de la TS anterior no s’ha vist res, del tema del riu. La Sra. 

Blanca Atienza respons que la TS anterior era purament informativa. Es proposa 

que cal fer un retorn i comunicar el que s’està fent.  

 

(P) pregunta si és possible fer sessions extraordinàries. La Sra. Obdulia 

Domínguez respon que s’ha de valorar que no suposi una càrrega per les 

persones que participin en la TS.  

 

(P) es planteja que hi ha molt poca participació. La Sra. Blanca Atienza exposa 

que es podria habilitar l’opció online perquè qui no pugui assistir presencialment 

pugui fer-ho online.  

 

A les 19:30h arriba a la TS el Sr. Felipe Campos  

Es comenten diferents exemples del tractament del verd a la ciutat. I es comenta 

la possibilitat de fer un monogràfic sobre fonts davant les preguntes de les 

persones assistents.  

 

Pel que fa als refugis climàtics, la Sra. Blanca Atienza ressalta que es parlarà 

dels refugis climàtics verds, no dels d’aire condicionat. Des d’Àrea Metropolitana 

es considera refugi climàtic superfícies arbrades d’uns 5000 m2, per tant, 

L’Hospitalet quasi no en té. Es va considerar que a l’Hospitalet tenen petits 

espais, i es treballen com a refugis climàtics, així com alguns equipaments.  

 

El Sr. Felipe Campos manifesta, davant alguns dubtes, sobre la disponibilitat 

d’aigua en llars vulnerables, que hi ha un protocol per a persones vulnerables, 

però que la persona ha d’anar a Serveis Socials. 

 

Es proposa la propera sessió per al 5 de juny a les 18:30h.  

 

I no havent-hi més assumptes de què tractar, la Presidència aixeca la 

sessió essent les 20:15 hores del dia 17 d’abril de dos mil vint-i-quatre de 

tot el qual com a Secretària en dono fe. 

 

 


